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Protokoll – Naturskyddsföreningen Örebro läns Länsstämma 2024 
Org.nr: 875001-8205 
Plats: Sjöängen, Askersund, 13 april 2024 
 

1. Hanna Sjöberg öppnade stämman. 
2. Upprop gjordes och röstlängden fastställdes. 
3. Stämman fann att stämman var utlyst enligt stadgarna. 
4. Britt Eklöf valdes till ordförande på stämman. 
5. Anders Blomgren valdes till sekreterare på stämman. 
6. Till justerare valdes Magnus Eliasson och Agneta Nilsdotter att jämte stämmans 

ordförande justera protokollet. 
7. Dagordning godkändes. 
8. Hanna Sjöberg presenterade länsförbundsstyrelsens verksamhetsberättelse och 

Jan Greve presenterade räkenskaperna.  
9. Britt Eklöf läste upp Revisionsberättelse 2023. 
10. Stämman beslutade att fastställa verksamhetsberättelse och räkenskaperna. 
11. Stämman beviljade styrelsen ansvarsfrihet för föregående års förvaltning. 
12. Hanna Sjöberg presenterade länsförbundsstyrelsens verksamhetsplan och Jan 

Greve presenterade budgeten.  
13. Stämman beslutade att fastställa verksamhetsplan och budget. Stämman 

konstaterade att den information som presenterades inte stämde med det 
underlag som skickats ut och att det även saknades dokument från bland annat 
Skogsgruppen. Stämman beslutade att både presentationerna (punkt 8 och 12) 
och de saknade dokumenten ska biläggas protokollet. 

14. Stämman beslutade att styrelsen ska bestå av ordförande, sex ledamöter och två 
suppleanter. Mandatperioderna för dessa fastställdes. 

15. Henrik Werge valdes till ordförande i länsförbundet tillika ordförande i styrelsen i 
ett år. 

16. Övriga styrelseledamöter valdes av stämman enligt följande:  
 Hanna Sjöberg, ett år kvar 
 Jan Greve, ett år kvar 
 Sara Hillersberg, ett år kvar 
 Gösta Hedlund, omval två år 
 Lotta Sörman, nyval två år 
 Anders Blomgren, nyval två år 

 
Suppleanter: 

 Gerd Panawennage 
 David Tverling 

 
17. Inget fyllnadsval gjordes. 
18. Till revisorer valdes Tomas Gustafson, Siv Bjarnason och till revisorssuppleanter 

Hans Waern och Anders Skagerstrand. 
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19. Stämman beslutade till valberedning för 2024 utse kretsarna i Kumla, Lindesberg, 
Nora och Västernärke. 

20. Till arrangör för länsstämma 2025 utsåg stämman Degerfors. Västernärke utsågs 
att bistå Degerfors vid behov. 

21. Ärenden som styrelsen förelägger stämman. 
 Stämman utsåg Hanna Sjöberg som ombud till Hopajolas årsmöte. 

22. Ärenden som väckts genom motion: inga motioner har inkommit. 
23. Övriga frågor 

 Hanna Sjöberg läste upp ett brev från ordförande Henrik som tackade för 
förtroendet att bli omvald. 

24.  Mötesordförande förklarade stämman för avslutad. 
 
Undertecknas av: 
 

 Britt Eklöf, mötesordförande 
 Anders Blomgren, mötessekreterare 
 Magnus Eliasson, justerare 
 Agneta Nilsdotter, justerare 

 
Bilagor 

1. Verksamhetsberättelse, räkenskaper och revisionsberättelse 2023,  
filnamn: Verksamhetsberättelse och ekonomisk redovisning 

2. Verksamhetsplan och budget 2024,  
filnamn: Verksamhetsplan och budget 

3. Rapport från Skogsgruppen 
filnamn: Verksamhetsberättelse skogsgruppen 2023 

4. Rapport från Hopajola 
filnamn: Hopajolatext NFÖLs v-berättelse 2023 

5. Klimatnätverket verksamhetsberättelse 
filnamn: Klimatnätverket verksamhetsberättelse 

6. Presentation verksamhetsberättelse och räkenskaper 2023,  
filnamn: NFÖL VERKSAMHETER 2023 (1) 

7. Presentation verksamhetsplan och budget 2024,  
filnamn: verksamhetsplanen NFÖL 2024 

 

 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 A
N

, P
E,

 B
E,

 A
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





Skogsgruppens verksamhetsberä3else 2023 
 

Medlemmar: Skogsgruppen är en del av Naturskyddsföreningen Örebro län och har i 
skrivandets stund (februari 2024) 132 medlemmar. Intresset för skogsgruppen är mycket 
stort. Det droppar in nya medlemmar varje månad och har så gjort under hela 2023. Vi har 
ökat med drygt 70 nya medlemmar sedan hösten 2022.  

Man behöver inte ha några förkunskaper för aL vara med i skogsgruppen. Alla är välkomna 
och man deltar på det säL man vill och kan. Om man vill lära sig om hur man kan skydda 
skog, lära sig hiLa rödlistade och skyddsvärda arter och rapportera in dem så finns stora 
möjligheter Qll det, men vill man bara vara med och njuta av aL vistas i skogen går det precis 
lika bra.  

Sagt från våra medlemmar om varför de är med i skogsgruppen:  

För a& man vill vara med och skydda skog, träffa likasinnade, lära sig hur man skyddar skog 
och få vara med och göra skillnad. A& vara med och få fler a& upptäcka skogen.  

 

Vårt mål: Vårt mål är aL vara med och bidra Qll aL de få skyddsvärda skogar som forRarande 
finns kvar inte avverkas utan istället blir skyddade för framQden, för klimatet och för den 
biologiska mångfaldens skull.  

 

Varje månad träffas vi dels på vårt medlemsmöte där vi planerar verksamheten framåt samt 
på en u/lykt/inventering Qll någon skyddsvärd skog.  

Minst en gång per år anordnar skogsgruppen en utehelg där vi får Qllfälle aL lära oss ännu 
mer kring skyddsvärda arter och umgås och lära känna varandra på djupet. 

 

Skogsgruppens undergrupper: AL rädda skyddsvärd skog kan se ut på många olika säL. 
Under året som gåL har flera undergrupper bildats, bland annat:  

- Inventeringsgruppen som numera håller i de flesta av våra uRlykter/inventeringar 
som sker en gång per månad. 
 

- Kursen Artportalen och Ar/akta för nybörjare hölls första gången i höstas och tanken 
är aL hålla den varje termin. En mycket uppskaLad introdukQon särskilt för nya 
medlemmar men även bra repeQQon för de som varit med en längre Qd.  
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- SAck & Brinn a la Syjunta 2.0 startades hösten 2023. Vi träffas varje måndag 
förmiddag mellan 9.30-12.00 för aL handarbeta, lappa och laga och prata om skogen. 
I samtalet med andra är vi med och bygger vår framQdsvision. Dessa träffar har varit 
oerhört uppskaLade av de som deltagit sedan starten hösten 2023. Under våren 2024 
håller vi även en bokcirkel kopplad Qll våra träffar i samarbete med Studieförbundet 
Bilda.  
 

- EH ljus för skogen hålls varje söndag mellan klockan 21.00 – 21.10. Under denna Qd 
siLer vi var och en på siL håll men ändå Qllsammans en stund i tystnad med skogen i 
vårt medvetande. En skog man älskar och önskar ska få fortsäLa finnas eller en älskad 
skog som gåL förlorad. IniQaQvet uppmanar Qll aL sQlla sig. I tystnaden kan vi hiLa de 
flesta svaren. DeLa är eL säL aL möjliggöra inre omställning som är en förutsäLning 
för den yLre omställningen. Genom iniQaQvet uppmärksammar vi situaQonen i 
skogen och får fler aL förstå allvaret. Vi sprider i skogsgruppens sociala medier. Om 
man vill tar man en bild på siL ljus och vi sprider alla tända ljus vidare genom 
haschtaggen #eLljusförskogen.  
 

- Skogsgruppen har sedan sommaren 2023 en Kärngrupp som är skogsgruppens 
arbetsgrupp/styrgrupp vars sy_e är aL planera framåt vilka akQviteter vi ska 
genomföra i skogsgruppen baserat på vad våra medlemmar önskar. De träffas 2 
gånger per termin.  
 

- Förutom dessa grupper har Kulturgruppen Skogen startats under 2023 där vi genom 
olika kreaQva projekt vill göra skogens röst hörd. Den ligger just nu på paus men vi 
hoppas blåsa liv i den under 2024.  

 

En egen skogsfadder: Vi erbjuder sedan 2023 alla nya medlemmar en egen skogsfadder, en 
person som varit med i skogsgruppen en lite längre Qd och som man kan ställa frågor Qll och 
bolla allt som har med skyddsvärd skog aL göra.  

 

Skogsgruppens sociala medier. Skogsgruppen har under det senaste året blåst liv i siL 
Facebook-konto (Skogsgruppen – Naturskyddsföreningen i Örebro län) och har idag 817 
följare. Under hösten hösten 2023 startade skogsgruppen eL eget Instagram-konto 
(@skogsgruppen.orebro) som idag har 166 följare. Via sociala medier når vi ut Qll fler och när 
vi beräLar om våra akQviteter så märker vi aL nya medlemmar trillar in.  
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Text till NFÖL´s V-berättelse 2023 
 
Hopajola 
Naturskyddsföreningen bildade Hopajola år 1994 tillsammans med länets kommuner och 
dåvarande landstinget. Sen dess har denna unika naturvårdsorganisation samlat in och delat 
ut 17 miljoner till skydd av värdefull natur och naturvårdsinsatser i länet. Pengarna kommer 
från både privatpersoner (s k naturvärnare), företag och organisationer.  
 
I Hopajolas styrelse representeras Naturskyddsföreningen av följande personer; ordinarie 
ledamöter: Ewa-Leena Johansson (ordförande), Britt Eklöf och Tomas Bergqvist. Ersättare: 
Örjan Fredriksson, David Tverling och Sara Johansson. Samtliga ledamöter väljs för en 
mandatperiod, d v s maj 2023-2027. Dessutom ingår fyra politiska representanter från 
Region Örebro län samt tre adjungerade personer från Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen resp 
Örebro kommun. Hopajolas årsmöte hölls den 16 maj i Hjulsjö, Hällefors kommun. Ca 40 
personer deltog fysiskt, samt tre digitalt. Innan årsmötet erbjöds en guidning i Södra Hyttan.  
 
Naturguidningar  
Hopajola arbetar även med naturvägledning och samordnar Örebro läns naturguider. 
Tillsammans med bl a Länsstyrelsen ordnar Hopajola månadens reservatsguidningar. I år 
guidade vi bl a i Utnäset (Askersund), Ugglehöjden (Lekeberg), Glottrakärret (Hallsberg) 
Djupdalshöjden (Ljusnarsberg), Jätteberget (Degerfors), Björskogsnäs (Hällefors).  
 
Under året erbjöd Hopajola även tio guidningar tillsammans med Örebro kommun, samt åtta 
tillgänglighetsanpassade guidningar i länet. Dessa guidningar genomfördes med finansiering 
från Region Örebro län.  
 
Under hösten anordnade Hopajola åter ”Naturäventyr”, d v s friluftsdagar med naturtema för 
21 av länets skolklasser i årskurs 5. Ett mycket roligt och uppskattat uppdrag från Region 
Örebro län! Läs mer i Hopajolas årsberättelse. 
 

 

Regional Omställning i Samverkan (ROS) 
ROS-nätverket verkar som civilsamhällets röst i hållbar utveckling här i länet. Nätverket 
består av Hela Sverige ska leva Örebro län, Naturskyddsföreningen Örebro län, Örebro läns 
bildningsförbund, Coompanion Mälardalen, Omställning Örebro, Hållbart Latorp, Omvända 
vär(l)den, Framtiden i Våra Händer, Svenska kyrkan/Örebro pastorat och JAK. Gruppen 
samarbetar med aktörer inom akademi, offentlig, ideell och privat sektor. ROS har haft 9 
nätverksträffar, varav flertalet digitalt.  
 
Framtidsforum 
ROS-nätverket ordnar varje vår en regional träff för att utbyta erfarenheter och få inspiration i 
något visst ämne inom omställningen till ett hållbart samhälle. Årets Framtidsforum 18 mars 
var på temat: Hur kan vi känna framtidshopp? Unga, klimatet & miljön, och genomfördes i 
samarbete med bl a ABF. Ett tjugotal personer deltog.  
 
Framtidsveckan 2023 
Framtidsveckan genomfördes samtidigt som Naturskyddsföreningens miljövänliga vecka, d v 
s 30 sep-8 okt. (v 40). Framtidsveckan är ett återkommande forum för att lyfta fram goda 
exempel och skapa lokala mötesplatser där lokal hållbar utveckling står i centrum.  
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Framtidsdagen. Under Framtidsveckan anordnades en Framtidsdag i Föreningarnas hus 
och på ABF i Örebro. Vi bjöd på ett varierat program med bivax-workshop, utställning om 
lagning av saker, vegetarisk sopplunch, föreläsning om Vätterns vatten, samtal med lokala 
miljö- och klimatföreningar om klimatkollapsen - vad kan VI göra?. Dagen avslutades med 
visning av dokumentärfilmen Avtryck samt eftersnack med Pella Thiel. 

Framtidsstafetten är ett nyhetsbrev som ROS-nätverket ger ut ca 1 gång/månad. Det når 
närmare 2 500 abonnenter och har utkommit 10 gånger under året. 
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Klimatnätverket 

Nätverket har ha  regelbundna möten varannan vecka med e  uppehåll under högsommarveckorna. 
Den sista fredagen varje månad har Fridays for Future manifesterat för klimatet på rådhustrappan på 
Stora torget i Örebro. Livss lsgruppen har träffats varannan vecka och bland annat genomfört en 
studiecirkel om klima örändringar. Under våren hade nätverket bjudit in kommunpoli ker och 
kommunala tjänstemän ll klimatnätverkets möten för a  diskutera klimatpoli ska frågor såsom den 
kommunala koldioxidbudget som kommunen tog fram bara för a  sedan avveckla den. När den 
poli ska majoriteten argumenterade för en omlastningsterminal i Törsjö som skulle ianspråkta 
värdefull jordbruksmark organiserade klimatnätverket namninsamlingar mot dessa planer. 
Klimatnätverkets cykelgrupp har träffat tjänstemän som ansvarar för cykeltrafiken i Örebro och man 
har fört konstruk va samtal om hur konkreta trafikproblem för cyklister ska kunna lösas. I september 
arrangerade nätverket en cykeldemonstra on för klimatet i Örebros centrala delar. I oktober 
medverkade nätverket i en konferens med teln ”Tro, hopp och klimatkris” som arrangerades av 
Svenska kyrkan och någon månad senare medverkade Klimatnätverket med e  eget bokbord på 
Li eraturens lördag som hölls i Kulturkvarteret. Vid det llfället arrangerade nätverket även en 
föreläsning som hölls av professor Magnus Boström som ställde frågan ”Varför överkonsumerar vi och 
vad kan vi göra åt det?” 
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Protokoll – Naturskyddsföreningen Örebro läns Länsstämma 2024 
Org.nr: 875001-8205 
Plats: Sjöängen, Askersund, 13 april 2024 
 


1. Hanna Sjöberg öppnade stämman. 
2. Upprop gjordes och röstlängden fastställdes. 
3. Stämman fann att stämman var utlyst enligt stadgarna. 
4. Britt Eklöf valdes till ordförande på stämman. 
5. Anders Blomgren valdes till sekreterare på stämman. 
6. Till justerare valdes Magnus Eliasson och Agneta Nilsdotter att jämte stämmans 


ordförande justera protokollet. 
7. Dagordning godkändes. 
8. Hanna Sjöberg presenterade länsförbundsstyrelsens verksamhetsberättelse och 


Jan Greve presenterade räkenskaperna.  
9. Britt Eklöf läste upp Revisionsberättelse 2023. 
10. Stämman beslutade att fastställa verksamhetsberättelse och räkenskaperna. 
11. Stämman beviljade styrelsen ansvarsfrihet för föregående års förvaltning. 
12. Hanna Sjöberg presenterade länsförbundsstyrelsens verksamhetsplan och Jan 


Greve presenterade budgeten.  
13. Stämman beslutade att fastställa verksamhetsplan och budget. Stämman 


konstaterade att den information som presenterades inte stämde med det 
underlag som skickats ut och att det även saknades dokument från bland annat 
Skogsgruppen. Stämman beslutade att både presentationerna (punkt 8 och 12) 
och de saknade dokumenten ska biläggas protokollet. 


14. Stämman beslutade att styrelsen ska bestå av ordförande, sex ledamöter och två 
suppleanter. Mandatperioderna för dessa fastställdes. 


15. Henrik Werge valdes till ordförande i länsförbundet tillika ordförande i styrelsen i 
ett år. 


16. Övriga styrelseledamöter valdes av stämman enligt följande:  
 Hanna Sjöberg, ett år kvar 
 Jan Greve, ett år kvar 
 Sara Hillersberg, ett år kvar 
 Gösta Hedlund, omval två år 
 Lotta Sörman, nyval två år 
 Anders Blomgren, nyval två år 


 
Suppleanter: 


 Gerd Panawennage 
 David Tverling 


 
17. Inget fyllnadsval gjordes. 
18. Till revisorer valdes Tomas Gustafson, Siv Bjarnason och till revisorssuppleanter 


Hans Waern och Anders Skagerstrand. 







19. Stämman beslutade till valberedning för 2024 utse kretsarna i Kumla, Lindesberg, 
Nora och Västernärke. 


20. Till arrangör för länsstämma 2025 utsåg stämman Degerfors. Västernärke utsågs 
att bistå Degerfors vid behov. 


21. Ärenden som styrelsen förelägger stämman. 
 Stämman utsåg Hanna Sjöberg som ombud till Hopajolas årsmöte. 


22. Ärenden som väckts genom motion: inga motioner har inkommit. 
23. Övriga frågor 


 Hanna Sjöberg läste upp ett brev från ordförande Henrik som tackade för 
förtroendet att bli omvald. 


24.  Mötesordförande förklarade stämman för avslutad. 
 
Undertecknas av: 
 


 Britt Eklöf, mötesordförande 
 Anders Blomgren, mötessekreterare 
 Magnus Eliasson, justerare 
 Agneta Nilsdotter, justerare 


 
Bilagor 


1. Verksamhetsberättelse, räkenskaper och revisionsberättelse 2023,  
filnamn: Verksamhetsberättelse och ekonomisk redovisning 


2. Verksamhetsplan och budget 2024,  
filnamn: Verksamhetsplan och budget 


3. Rapport från Skogsgruppen 
filnamn: Verksamhetsberättelse skogsgruppen 2023 


4. Rapport från Hopajola 
filnamn: Hopajolatext NFÖLs v-berättelse 2023 


5. Klimatnätverket verksamhetsberättelse 
filnamn: Klimatnätverket verksamhetsberättelse 


6. Presentation verksamhetsberättelse och räkenskaper 2023,  
filnamn: NFÖL VERKSAMHETER 2023 (1) 


7. Presentation verksamhetsplan och budget 2024,  
filnamn: verksamhetsplanen NFÖL 2024 


 























































Skogsgruppens verksamhetsberä3else 2023 
 


Medlemmar: Skogsgruppen är en del av Naturskyddsföreningen Örebro län och har i 
skrivandets stund (februari 2024) 132 medlemmar. Intresset för skogsgruppen är mycket 
stort. Det droppar in nya medlemmar varje månad och har så gjort under hela 2023. Vi har 
ökat med drygt 70 nya medlemmar sedan hösten 2022.  


Man behöver inte ha några förkunskaper för aL vara med i skogsgruppen. Alla är välkomna 
och man deltar på det säL man vill och kan. Om man vill lära sig om hur man kan skydda 
skog, lära sig hiLa rödlistade och skyddsvärda arter och rapportera in dem så finns stora 
möjligheter Qll det, men vill man bara vara med och njuta av aL vistas i skogen går det precis 
lika bra.  


Sagt från våra medlemmar om varför de är med i skogsgruppen:  


För a& man vill vara med och skydda skog, träffa likasinnade, lära sig hur man skyddar skog 
och få vara med och göra skillnad. A& vara med och få fler a& upptäcka skogen.  


 


Vårt mål: Vårt mål är aL vara med och bidra Qll aL de få skyddsvärda skogar som forRarande 
finns kvar inte avverkas utan istället blir skyddade för framQden, för klimatet och för den 
biologiska mångfaldens skull.  


 


Varje månad träffas vi dels på vårt medlemsmöte där vi planerar verksamheten framåt samt 
på en u/lykt/inventering Qll någon skyddsvärd skog.  


Minst en gång per år anordnar skogsgruppen en utehelg där vi får Qllfälle aL lära oss ännu 
mer kring skyddsvärda arter och umgås och lära känna varandra på djupet. 


 


Skogsgruppens undergrupper: AL rädda skyddsvärd skog kan se ut på många olika säL. 
Under året som gåL har flera undergrupper bildats, bland annat:  


- Inventeringsgruppen som numera håller i de flesta av våra uRlykter/inventeringar 
som sker en gång per månad. 
 


- Kursen Artportalen och Ar/akta för nybörjare hölls första gången i höstas och tanken 
är aL hålla den varje termin. En mycket uppskaLad introdukQon särskilt för nya 
medlemmar men även bra repeQQon för de som varit med en längre Qd.  
 







- SAck & Brinn a la Syjunta 2.0 startades hösten 2023. Vi träffas varje måndag 
förmiddag mellan 9.30-12.00 för aL handarbeta, lappa och laga och prata om skogen. 
I samtalet med andra är vi med och bygger vår framQdsvision. Dessa träffar har varit 
oerhört uppskaLade av de som deltagit sedan starten hösten 2023. Under våren 2024 
håller vi även en bokcirkel kopplad Qll våra träffar i samarbete med Studieförbundet 
Bilda.  
 


- EH ljus för skogen hålls varje söndag mellan klockan 21.00 – 21.10. Under denna Qd 
siLer vi var och en på siL håll men ändå Qllsammans en stund i tystnad med skogen i 
vårt medvetande. En skog man älskar och önskar ska få fortsäLa finnas eller en älskad 
skog som gåL förlorad. IniQaQvet uppmanar Qll aL sQlla sig. I tystnaden kan vi hiLa de 
flesta svaren. DeLa är eL säL aL möjliggöra inre omställning som är en förutsäLning 
för den yLre omställningen. Genom iniQaQvet uppmärksammar vi situaQonen i 
skogen och får fler aL förstå allvaret. Vi sprider i skogsgruppens sociala medier. Om 
man vill tar man en bild på siL ljus och vi sprider alla tända ljus vidare genom 
haschtaggen #eLljusförskogen.  
 


- Skogsgruppen har sedan sommaren 2023 en Kärngrupp som är skogsgruppens 
arbetsgrupp/styrgrupp vars sy_e är aL planera framåt vilka akQviteter vi ska 
genomföra i skogsgruppen baserat på vad våra medlemmar önskar. De träffas 2 
gånger per termin.  
 


- Förutom dessa grupper har Kulturgruppen Skogen startats under 2023 där vi genom 
olika kreaQva projekt vill göra skogens röst hörd. Den ligger just nu på paus men vi 
hoppas blåsa liv i den under 2024.  


 


En egen skogsfadder: Vi erbjuder sedan 2023 alla nya medlemmar en egen skogsfadder, en 
person som varit med i skogsgruppen en lite längre Qd och som man kan ställa frågor Qll och 
bolla allt som har med skyddsvärd skog aL göra.  


 


Skogsgruppens sociala medier. Skogsgruppen har under det senaste året blåst liv i siL 
Facebook-konto (Skogsgruppen – Naturskyddsföreningen i Örebro län) och har idag 817 
följare. Under hösten hösten 2023 startade skogsgruppen eL eget Instagram-konto 
(@skogsgruppen.orebro) som idag har 166 följare. Via sociala medier når vi ut Qll fler och när 
vi beräLar om våra akQviteter så märker vi aL nya medlemmar trillar in.  


 







Text till NFÖL´s V-berättelse 2023 
 
Hopajola 
Naturskyddsföreningen bildade Hopajola år 1994 tillsammans med länets kommuner och 
dåvarande landstinget. Sen dess har denna unika naturvårdsorganisation samlat in och delat 
ut 17 miljoner till skydd av värdefull natur och naturvårdsinsatser i länet. Pengarna kommer 
från både privatpersoner (s k naturvärnare), företag och organisationer.  
 
I Hopajolas styrelse representeras Naturskyddsföreningen av följande personer; ordinarie 
ledamöter: Ewa-Leena Johansson (ordförande), Britt Eklöf och Tomas Bergqvist. Ersättare: 
Örjan Fredriksson, David Tverling och Sara Johansson. Samtliga ledamöter väljs för en 
mandatperiod, d v s maj 2023-2027. Dessutom ingår fyra politiska representanter från 
Region Örebro län samt tre adjungerade personer från Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen resp 
Örebro kommun. Hopajolas årsmöte hölls den 16 maj i Hjulsjö, Hällefors kommun. Ca 40 
personer deltog fysiskt, samt tre digitalt. Innan årsmötet erbjöds en guidning i Södra Hyttan.  
 
Naturguidningar  
Hopajola arbetar även med naturvägledning och samordnar Örebro läns naturguider. 
Tillsammans med bl a Länsstyrelsen ordnar Hopajola månadens reservatsguidningar. I år 
guidade vi bl a i Utnäset (Askersund), Ugglehöjden (Lekeberg), Glottrakärret (Hallsberg) 
Djupdalshöjden (Ljusnarsberg), Jätteberget (Degerfors), Björskogsnäs (Hällefors).  
 
Under året erbjöd Hopajola även tio guidningar tillsammans med Örebro kommun, samt åtta 
tillgänglighetsanpassade guidningar i länet. Dessa guidningar genomfördes med finansiering 
från Region Örebro län.  
 
Under hösten anordnade Hopajola åter ”Naturäventyr”, d v s friluftsdagar med naturtema för 
21 av länets skolklasser i årskurs 5. Ett mycket roligt och uppskattat uppdrag från Region 
Örebro län! Läs mer i Hopajolas årsberättelse. 
 


 


Regional Omställning i Samverkan (ROS) 
ROS-nätverket verkar som civilsamhällets röst i hållbar utveckling här i länet. Nätverket 
består av Hela Sverige ska leva Örebro län, Naturskyddsföreningen Örebro län, Örebro läns 
bildningsförbund, Coompanion Mälardalen, Omställning Örebro, Hållbart Latorp, Omvända 
vär(l)den, Framtiden i Våra Händer, Svenska kyrkan/Örebro pastorat och JAK. Gruppen 
samarbetar med aktörer inom akademi, offentlig, ideell och privat sektor. ROS har haft 9 
nätverksträffar, varav flertalet digitalt.  
 
Framtidsforum 
ROS-nätverket ordnar varje vår en regional träff för att utbyta erfarenheter och få inspiration i 
något visst ämne inom omställningen till ett hållbart samhälle. Årets Framtidsforum 18 mars 
var på temat: Hur kan vi känna framtidshopp? Unga, klimatet & miljön, och genomfördes i 
samarbete med bl a ABF. Ett tjugotal personer deltog.  
 
Framtidsveckan 2023 
Framtidsveckan genomfördes samtidigt som Naturskyddsföreningens miljövänliga vecka, d v 
s 30 sep-8 okt. (v 40). Framtidsveckan är ett återkommande forum för att lyfta fram goda 
exempel och skapa lokala mötesplatser där lokal hållbar utveckling står i centrum.  
 
 







 


Framtidsdagen. Under Framtidsveckan anordnades en Framtidsdag i Föreningarnas hus 
och på ABF i Örebro. Vi bjöd på ett varierat program med bivax-workshop, utställning om 
lagning av saker, vegetarisk sopplunch, föreläsning om Vätterns vatten, samtal med lokala 
miljö- och klimatföreningar om klimatkollapsen - vad kan VI göra?. Dagen avslutades med 
visning av dokumentärfilmen Avtryck samt eftersnack med Pella Thiel. 


Framtidsstafetten är ett nyhetsbrev som ROS-nätverket ger ut ca 1 gång/månad. Det når 
närmare 2 500 abonnenter och har utkommit 10 gånger under året. 


 







Klimatnätverket 


Nätverket har ha  regelbundna möten varannan vecka med e  uppehåll under högsommarveckorna. 
Den sista fredagen varje månad har Fridays for Future manifesterat för klimatet på rådhustrappan på 
Stora torget i Örebro. Livss lsgruppen har träffats varannan vecka och bland annat genomfört en 
studiecirkel om klima örändringar. Under våren hade nätverket bjudit in kommunpoli ker och 
kommunala tjänstemän ll klimatnätverkets möten för a  diskutera klimatpoli ska frågor såsom den 
kommunala koldioxidbudget som kommunen tog fram bara för a  sedan avveckla den. När den 
poli ska majoriteten argumenterade för en omlastningsterminal i Törsjö som skulle ianspråkta 
värdefull jordbruksmark organiserade klimatnätverket namninsamlingar mot dessa planer. 
Klimatnätverkets cykelgrupp har träffat tjänstemän som ansvarar för cykeltrafiken i Örebro och man 
har fört konstruk va samtal om hur konkreta trafikproblem för cyklister ska kunna lösas. I september 
arrangerade nätverket en cykeldemonstra on för klimatet i Örebros centrala delar. I oktober 
medverkade nätverket i en konferens med teln ”Tro, hopp och klimatkris” som arrangerades av 
Svenska kyrkan och någon månad senare medverkade Klimatnätverket med e  eget bokbord på 
Li eraturens lördag som hölls i Kulturkvarteret. Vid det llfället arrangerade nätverket även en 
föreläsning som hölls av professor Magnus Boström som ställde frågan ”Varför överkonsumerar vi och 
vad kan vi göra åt det?” 
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